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Šťastné a radostné Vánoce,
úspěšný nový rok,
přeje
všem našim spoluobčanům
Zastupitelstvo obce
Hukvaldy,
zaměstnanci obecního úřadu
a členové redakční rady.

Jaroslava Michnová, starostka
Lukáš Strakoš, místostarosta

Slovo starostky
K rekonstrukci školní
kuchyně

V podzimním, třetím vydání obecního
zpravodaje jsme informovali o postupu
prací na rekonstrukci školní kuchyně. Po
dvou měsících velmi náročných staveb-
ních úprav byla kuchyň v termínu daném
smlouvou zkolaudovaná a její provoz tak
mohl být před několika týdny znovu ob-
noven. O rekonstrukci kuchyně se na ve-
řejnosti vedly různé polemiky, což mě
vede k tomu, abych se k tomuto tématu
znovu vrátila.

Školní kuchyň základní školy je v pro-
vozu již 28 let. Za tu dobu zařízení a in-
ventář kuchyně značně zestárnul. Ze zá-
pisů kontrolních orgánů, týkajících se za-
řízení a provozu kuchyně (zejména ze zá-
pisů hygieny) bylo patrné, že školní ku-
chyň již více než 8 let nesplňovala mnohé
normy a nařízení. Provoz školní kuchyně
byl podmíněn mnoha opatřeními. Vede-
ní školy tudíž apelovalo na současné ve-
dení obce, na orgány obce, aby se rekon-
strukce kuchyně již déle neodkládala.
Dalším důvodem pro řešení přestavby
kuchyně je zákon o obcích, který říká, že
obec má povinnost pečovat o zachování
svého majetku a jeho rozvoj. 

SSSSpppprrrráááávvvvaaaa    oooobbbbcccceeee Protože na jaře 2008 byl vyhlášen do-
tační titul, kde jsme mohli získat finanční
prostředky na tuto akci, podali jsme žá-
dost o dotaci z Regionálního operačního
programu na stavební úpravy školní ku-
chyně, bohužel, dotace nám přiznána
nebyla. Oficiální dopis, že dotaci nemá-
me, jsme obdrželi koncem června 2008.
Nebylo snadné se rozhodnout pro pře-
stavbu kuchyně v době, kdy prázdniny
začínaly běžet. Přesto zastupitelé usnese-
ním č. 11/259, počtem hlasů 13:0:0
schválili smlouvu se zhotovitelem, spo-
lečností NOSTA s. r. o., z Nového Jičína,
na realizaci přestavby kuchyně, byť s pří-
padným rizikem problémů spojených se
zajištěním stravování žáků a také, s rizi-
kem nedostatků finančních prostředků.
Skutečnost, že koncem srpna se již všude
v okolních školách uklízelo k zahájení
nového školního roku a my jsme v naší
základní škole zahajovali přestavbu ku-
chyně, nikomu ze zúčastněných, práci
neulehčovala. Termíny pro zhotovitele
byly přímo šibeniční. Podstatné bylo, že
zastupitelé rozhodli upustit od původně
zamýšlené, částečné úpravy kuchyně.
Společné přesvědčení zastupitelů roz-
hodlo provést celkovou rekonstrukci
a modernizaci kuchyně, dle potřeb, poža-
davků a také, dle specifičnosti provozu
zdejší školní kuchyně, za dodržení veške-
rých norem, zákonů a nařízení. 

V rámci stavebních úprav byly společ-
ností NOSTA provedeny nové rozvody
elektřiny, vody, plynu, nové rozvody
vzduchotechniky, úprava strojovny. Do
kuchyně byly nainstalovány nové tech-
nologie zařízení. Zejména, pro využití
kuchyně místními spolky (k pořádání
svých akcí a následnému přesnému vý-
počtu úhrad za spotřebované energie)
byly ve školní kuchyni nově nainstalová-
ny podružné měřidla vody, plynu a elekt-
řiny. Jednotlivé úseky pro přípravu jídel
(úsek přípravy studené kuchyně, pro
práci se zeleninou, pro práci s vejci, pro
práci s masem), byly stavebními úprava-
mi speciálně odděleny od vlastního pro-
vozu kuchyně. Ve školní jídelně byl pro-
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PODĚKOVÁNÍ

Podařilo se mi získat od vedení společ-
nosti Mava s. r. o., Ostrava, sponzorský
dar pro školní kuchyň „startovací balí-
ček čistících prostředků“ ve výši 10 000
Kč. Dále mi společnost Nosta s. r. o. Nový
Jičín a společnost Mava s. r. o., Ostrava,
přislíbily sponzorský dar na zakoupení
nových stolů do školní jídelny. Výběr
a kvalita stolů je zcela na rozhodnutí ve-
dení školy. Oběma společnostem za fi-
nanční dary, děkuji. 

A závěrem…
Zaměstnancům kuchyně přeji ať se jim

v novém prostředí lépe a snadněji vaří,
strávníkům ať chutná a žákům školy přeji
v co nejkratší době kvalitní, moderní
stoly u kterých se jim bude ve školní jí-
delně chutněji a pohodlněji obědvat.
Jsem přesvědčena, že na zdraví, zejména
na zdraví dětí a zdravém stylu vaření se
šetřit nemá. Celému kolektivu školy přeji
už ničím nerušený klid na práci. Věřím,
že tímto mým souhrnem informací
o školní kuchyni, polemiky těch občanů,
kteří přestavbě školní kuchyně nepřáli,
končí.

Jaroslava Michnová, starostka

Poděkování
Vážení spoluobčané,
ve dnech 17. a 18. 10. 2008 proběhly

volby do zastupitelstev krajů. Na kandi-
dátce  KDU-ČSL za Moravskoslezský kraj
jsem kandidovala z 25 místa. Je po vol-
bách a víme jak volby dopadly, jak do-
padla KDU-ČSL v Moravskoslezském
kraji. Děkuji těm z Vás, kteří mě ve vol-
bách do Zastupitelstva Moravskoslezské-
ho kraje podpořili a dali mi svůj hlas. Vaší
podpory a důvěry si velice vážím. Zacho-
vejte mi, prosím, svoji přízeň.

Jaroslava Michnová, starostka

veden obklad stěny, nainstalována nere-
zová pojezdová dráha. Výdejní okna změ-
nily svůj vzhled umístěním žaluzií. Zho-
tovitel provedl kompletní výmalbu všech
prostor kuchyně, pokládku dlažby včetně
pokládky podlahové krytiny na schodišti.
V rámci rekonstrukce byly doplněny chy-
bějící radiátory, provedeny opravy venti-
lů a hlavních uzávěrů, nátěr dveří a výta-
hu a mnohé další stavební úpravy. Nově
byl pro zaměstnance kuchyně nainstalo-
ván sprchový kout. V místnosti pro za-
městnance je osazena nová kuchyňská
linka. Instalací velmi drahých technologií
včetně instalace 2 ks konvektomatů, by
měl být proces přípravy jídel rychlejší,
snadnější, ekonomičtější, ale zejména,
podstatně zdravější.

Po provedené rekonstrukci školní ku-
chyně jsme jedna z mála obcí v regionu
Moravskoslezském, která má takto mo-
derně přestavěné stravovací zařízení
podle všech striktních evropských norem
a parametrů. Moderní vybavení a tech-
nologie zařízení skýtají záruky, že naše
školní kuchyň bude sloužit minimálně
dalších 30 let (pokud se zásadně nezmě-
ní zákony), bez potřebného financování
(z rozpočtu obce),do tohoto zařízení. 

Společnost NOSTA s. r. o. Nový Jičín
stavbu dle smlouvy dne 27. 8. 2008 zahá-
jila a dle smlouvy dne 24. 10. 2008 ukon-
čila. Podařilo se za 2 měsíce tyto staveb-
ní úpravy školní kuchyně v celkovém
objemu díla (dle schválené smlouvy), ve
výši 9 952 508 tis. Kč, bez víceprací a bez
dalšího navýšení, zrealizovat. Nutno
zmínit, že bez aktivní spolupráce se zho-
tovitelem, školou a stavebním dozorem
bychom nestihli tuto stavbu, která byla
rozsahem prací a časově, velmi náročná,
ve stanoveném termínu ukončit. 

Školní kuchyň stojí obec včetně projek-
tu a zaplacení stavebního dozoru 10 mil.,
z čehož částku 4,5 mil. Kč obec uhradí
z rozpočtu obce do konce roku 2008. Do-
financování díla, úvěrem, bude řešeno
při sestavování návrhu rozpočtu 2009. 
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Přehled přijatých
usnesení
z 12. zasedání
zastupitelstva obce
Hukvaldy, konaného
dne 20. 11. 2008

12/266 – Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje p. Petra Sobotíka jako člena ná-
vrhové komise pro 12. zasedání zastupi-
telstva obce Hukvaldy. 10:0:0.

12/267 – Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje program 12. zasedání zastupi-
telstva obce Hukvaldy, po doplnění návr-
hu programu JUDr. Svobodou, v tomto
znění: 
11. Kontrola usnesení z 10. a 11. zasedání

zastupitelstva obce Hukvaldy.
12. Zpráva ověřovatelů zápisu.
13. Zpráva kontrolního a finančního vý-

boru.
14. Smlouvy.
15. Převody nemovitostí.
16. Rozpočtová změna č.4/2008.
17. Návrh zadání změny č. 5 územního

plánu obce Hukvaldy.
18. Obecně závazná vyhláška Obce Hu-

kvaldy č. 2/2008.
19. Návrh na doplnění OZV č. 3/2007

o místních poplatcích.
10. Rozpočtové provizorium pro rok

2009.
11. Rozpočtový výhled. 
12. Různé.
13. Diskuse, závěr. 10:0:0.

12/268 – Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje dar p. Stanislavu Novákovi, Hu-
kvaldy, část Horní Sklenov 11, ve výši
10 000 Kč. 10:0:0.

12/269 – Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí kontrolu usnesení z 11.
zasedání zastupitelstva obce Hukvaldy,
konaného dne 21. 8. 2008. 10:0:0.

12/270 – Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí zprávu ověřovatelů zápi-
su z 10. zasedání zastupitelstva obce Hu-
kvaldy, konaného dne 24. 7. 2008 a 11. za-
sedání zastupitelstva obce Hukvaldy, ko-
naného dne 21. 8. 2008. 10:0:0.

12/271 – Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí Kontrolní zprávu č. 9
a usnesení z 11. zasedání kontrolního vý-
boru, konaného dne 8. 10. 2008, předne-
senou předsedou výboru, p. JUDr. Ladi-
slavem Svobodou. 10:0.0.

12/272 – Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí zprávu ze zasedání fi-
nančního výboru, ze dne 29. 10. 2008.
10:0:0.

12/273 – Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje přijetí dotace z rozpočtu Mo-
ravskoslezského kraje a zároveň schvalu-
je uzavření smlouvy o poskytnutí dotace
mezi Obcí Hukvaldy, zastoupenou sta-
rostkou p. J. Michnovou a Moravskoslez-
ským krajem, se sídlem 28. října 117, Os-
trava, na pořízení projektové nebo jiné
dokumentace záměru „Realizace kom-
plexních opatření v objektu ZŠ a MŠ L. Ja-
náčka Hukvaldy, p. o., za účelem dosaže-
ní úspor energií“, ve výši maximálně
314 100 Kč. 10:0:0.

12/274 – Zastupitelstvo obce Hukvaldy
zmocňuje starostku obce Hukvaldy pod-
pisem smlouvy o poskytnutí dotace, viz.
usnesení č. 12/273. 10:0:0.

12/275 – Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje uzavření smlouvy o spolupráci
mezi Obcí Hukvaldy zastoupenou sta-
rostkou p. J. Michnovou a Městem Kop-
řivnice, Štefánikova 1163, Kopřivnice,
Městem Příbor, Náměstí Sigmunda Freu-
da 19, Příbor, Městem Štramberk, Ná-
městí 9, Štramberk, na rozvoj cestovního
ruchu, společné propagace a koordinace
spolupráce pod hlavičkou „Lašská brána
Beskyd.“ 10:0:0.

12/276 – Zastupitelstvo obce Hukvaldy
zmocňuje starostku obce Hukvaldy pod-
pisem smlouvy o spolupráci v rámci pro-
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jektu „Lašská brána Beskyd,“ viz. usnese-
ní 12/ 275. 10:0:0.

12/277 – Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje pokračovat v jednání zastupi-
telstva obce Hukvaldy bodem převody
nemovitostí. 9:0:1.

12/278 – Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje prodej pozemku parc. č.
724/11 o výměře 175 m2 na k. ú. Sklenov,
který byl odměřen z pozemku parc. č.
724/1 na k. ú. Sklenov, společnosti BRE-
KER, s. r. o. Žerotínova 1155/3, Moravská
Ostrava, IČ: 26834464, za cenu 100 Kč/m2

vč. nákladů souvisejících. 9:0:1.

12/279 – Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje prodej pozemku, parc. č.
505/9, o výměře 784 m2, na k. ú. Sklenov,
p. Radimu Drlíkovi, Hukvaldy 156, za
cenu 70 Kč/m2 vč. nákladů souvisejících
s převodem nemovitosti. 8:0:2.

12/280 – Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje prodej pozemku parc.č.
505/55, o výměře 151 m2 na k. ú. Sklenov,
p. Vladimíru Mlčochovi, ul. Lískovecká
221, Frýdek–Místek, za cenu 300 Kč/m2

vč. nákladů souvisejících s převodem ne-
movitosti. 9:0:1.

12/281 – Zastupitelstvo obce Hukvaldy
odkládá prodej pozemku parc. č. 449/16,
o výměře 57 m2, na k. ú. Rychaltice. Poze-
mek bude nejdříve geometricky zamě-
řen. 9:0:1.

12/282 – Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje záměr prodeje části pozemku
parc. č. 1647/1 na k. ú. Rychaltice. 11:0:0.

12/283 – Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje záměr prodeje části pozemku
parc. č. 1252/1 na k. ú. Sklenov. 8:0:1.

12/284 – Zastupitelstvo obce Hukvaldy
neschvaluje záměr prodeje pozemku
parc. č. 1233 na k. ú. Sklenov. 8:0:2.

12/285 – Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje dle § 84 odst. 2 písm. c) zák.
128/2000 Sb; o obcích (obecní zřízení),
v platném znění, Rozpočtovou změnu č.
4/2008. Rozpočtovou změnou č. 4/2008

dojde ke změně na straně příjmů na
23 188 600 Kč, a na straně výdajů na
29 166 900 Kč. 11:0:0.

12/286 – Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje ve smyslu § 47 odst. 5, zák.
183/2006 Sb., o územním plánování
a stavební řádu upravený Návrh zadání
změny č. 5 územního plánu obce Hukval-
dy včetně vyhodnocení veřejnoprávního
projednání návrhu zadání změny č. 5
územního plánu obce Hukvaldy. 10:0:0.

12/287 – Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje Obecně závaznou vyhlášku
obce Hukvaldy č. 2/2008 o místním po-
platku za provoz systému shromažďová-
ní, sběru, přepravy, třídění, využívání
a odstraňování komunálních odpadů.
Účinnost od 1. 1. 2009. 10:0:0.

12/288 – Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje Rozpočtové provizorium obce
Hukvaldy na rok 2009. 11:0:0.

12/289 – Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje Rozpočtový výhled obce Hu-
kvaldy na léta 2010—2013. 11:0:0.

12/290 – Zastupitelstvo obce Hukvaldy: 
1. Pověřuje starostku obce k zajištění

přepracování hl. 3 čl. 17, 20 a 22
Obecně závazné vyhlášky č. 3/2007
o místních poplatcích.

2. Pověřuje kontrolní výbor ke kontro-
le oprávněnosti užívání veřejného
prostranství.

3. Pověřuje finanční výbor k ověření
výběru místních poplatků za rok
2008.

4. Ukládá starostce obce upravit návrh
sazeb místních poplatků za užívání
veřejného prostranství v souladu
s čl. 22 odst. 1, písm. a), b) Obecně
závazné vyhlášky č. 3/2007 o míst-
ních poplatcích.

10:0:1 T: příští zasedání zastupitelstva
obce Hukvaldy. Z: ST, kontrolní výbor, fi-
nanční výbor.

12/291 – Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje pořízení nového územního
plánu obce Hukvaldy ve smyslu § 44 zák.
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183/2006 Sb., o územním plánování
a stavebním řádu, v platném znění.
11:0:0.

12/292 – Zastupitelstvo obce Hukvaldy
ukládá zveřejnit informaci o pořízení no-
vého územního plánu obce Hukvaldy
způsobem v místě obvyklým a zároveň
vyzvat občany k možnosti podávání ná-
vrhů do 30. 6. 2008.

11:0:0. T: do 31.12.2008. Z: ST.

12/293 – Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje změnu Jednacího řádu zastu-
pitelstva obce Hukvaldy po provedené
úpravě v čl. 6, odst. 11) vypuštění posled-
ní věty „Na závěr je usnesení v plném
znění přečteno.“ 10:0:0.

12/294 – Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí zprávu p. starostky o čin-
nosti rady obce za období od 21. 8. 2008
do 30. 10. 2008. 11:0:0.

12/295 – Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí informaci p. starostky
o provedené rekonstrukci školní kuchy-
ně. 10:0:0.

12/296 – Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí zprávu o hospodaření
v obecních lesích. 10:0:0.

Projednáno bez přijatého usnesení:
– Zastupitelstvo obce Hukvaldy bere na

vědomí kontrolu usnesení č. 9/215 a kon-
trolu usnesení z 10. zasedání zastupitel-
stva obce Hukvaldy, konaného dne 24. 7.
2008. 6:2:2.

– Zastupitelstvo obce Hukvaldy schva-
luje Kritéria pro tvorbu cen za prodej
obecních pozemků pro rok 2009 v upra-
veném znění. 4:1:4.

– Zastupitelstvo obce Hukvaldy schva-
luje, zda se bude o prodeji pozemku
parc.č 449/16 na k.ú. Rychaltice jednat na
12. zasedání zastupitelstva obce Hukval-
dy. 6:1:1.

— Prodej pozemku parc. č. 505/9 na
k. ú. Sklenov za cenu 50 Kč/m2. 7:2:1.

— Prodej pozemku parc. č. 505/9 na
k. ú. Sklenov za cenu 100 Kč/m2. 3:0:7.

— Prodej pozemku parc. č. 505/55 na
k. ú. Sklenov za cenu 50 Kč/m2. 0:4:6.

— Prodej pozemku parc. č. 505/55 na
k. ú. Sklenov za cenu 200 Kč/m2. 6:0:4.

— Prodej pozemku parc. č. 505/55 na
k. ú. Sklenov za cenu 80 Kč/m2. 2:2:4.

— Prodej pozemku parc. č. 505/55 na
k. ú. Sklenov za cenu 350 Kč/m2. 4:0:5.

— Zastupitelstvo obce Hukvaldy uklá-
dá provést likvidaci černé skládky na par-
kovišti na Hukvaldech. 3:1:4. Z: ST. T:
příští zasedání ZO.

Jaroslava Michnová Lukáš Strakoš
starostka místostarosta

Oznámení
Vážení občané,
Zastupitelstvo obce Hukvaldy na svém

zasedání dne 20. 11. 2008 rozhodlo o po-
řízení nového územního plánu obce Hu-
kvaldy. Vaše náměty a připomínky pro
tvorbu návrhu nového územního plánu
můžete podávat do 30. 6. 2009 na Obec-
ní úřad Hukvaldy.

Jaroslava Michnová, starostka

Informace
z obecního úřadu

Vážení spoluobčané,
se svými dotazy a podněty se můžete

obracet na vedení a orgány obce Hukval-
dy. Seznam členů zastupitelstva obce,
seznam členů komise mediální a se-
znam členů výborů, včetně dokumentů,
naleznete na webových stránkách obce
Hukvaldy www.hukvaldy.eu, v sekci „Or-
gány obce“.

Komise mediální
Ing. Martin Dryják, Dolní Sklenov 144,
Hukvaldy — předseda.
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Srdečně Vás na toto setkání zvou za-

městnanci obecního úřadu, zastupitelé
a vedení obce Hukvaldy.

Bezplatná právní poradna
Vážení spoluobčané,
i v roce 2009 vedení obce zajistí posky-

tování konzultací občanům obce Hukval-
dy. Bezplatné právní rady a konzultace
bude poskytovat p. JUDr. Vítězslav Bla-
hut, advokát, vždy první pondělí v měsí-
ci, v kanceláři Obecního úřadu Hukvaldy
(přízemí), v době od 13.00—17.00 hodin. 

Jaroslava Michnová, starostka

Sdělení — termíny
plateb poplatků

Poplatky za kabelovou televizi, internet
a místní poplatky v roce 2009.

První termín platby kabelové televize
a internetu: do 10. 1. 2009, dále, viz. jed-
notlivé smlouvy.

Poplatek za psa: do 31. 3.2009.

Poplatek za komunální odpady: do 30. 4.
2009.

Informace Mediální
komise
INFORMAČNÍ ZDROJE V OBCI
HUKVALDY

Aktuální informace jsou pravidelně
zveřejňovány v kabelové televizi a na we-
bových stránkách www.hukvaldy.eu.
Stránky jsou rozděleny na 3 oblasti Obec,
Obecní úřad, Turistické informace. Do-
stanete se k nim po kliknutí na tlačítka
v pravé části úvodní stánky. Odkaz „Ak-
tuality“, v levém menu, nabízí nejrych-

Petr Domčík, Rychaltice 180, Hukvaldy.
Ivo Dienelt, Dolní Sklenov 107, Hukvaldy.
Ing. Milan Mikuš, Dolní Sklenov 14, Hu-
kvaldy.
Magda Tkáčová, Rychaltice 160, Hukvaldy.

Kontrolní výbor zastupitelstva obce Hu-
kvaldy
JUDr. Ladislav Svoboda, Hukvaldy 168 —
předseda.
Ing. Mgr. Zuzana Slaná, Hukvaldy 178.
Ing. Ladislav Foldyna, Horní Sklenov 64,
Hukvaldy.
Ing. Petr Bujnoch, Dolní Sklenov 100, Hu-
kvaldy. 
Doc. Ing. Jan Široký, Csc., Dolní Sklenov
29, Hukvaldy.

Finanční výbor zastupitelstva obce Hu-
kvaldy
Jaroslav Petr, Hukvaldy 16 — předseda.
RNDr. Jiří Maťa, Dolní Sklenov 90, Hu-
kvaldy.
Ing. Břetislav Juraško, Hukvaldy 89.
Ing. Zdeněk Hubeňák, Dolní Sklenov 72,
Hukvaldy.
Ing. Ivana Hrčková, Horní Sklenov 70,
Hukvaldy.

Ing. Luděk Žáček, Hukvaldy, část Horní
Sklenov č. p. 77 — člen Zastupitelstva
obce Hukvaldy, schválen usnesením č.
3/72 ze dne 23. 3. 2007 jako zastupitel ur-
čený pro spolupráci s pořizovatelem
podle zákona 183/2006 Sb., (stavební
zákon) na volební období 2007—2010 (ve
věcech, týkajících se územního plánu
obce Hukvaldy). Kontakt: zacek@fm-
skladka.cz

Jaroslava Michnová, starostka —
starostka@ihukvaldy.cz
Lukáš Strakoš —
mistostarosta@ihukvaldy.cz

NOVOROČNÍ SETKÁNÍ
Vážení spoluobčané, oslava příchodu

nového roku se slavnostním přípitkem
a ohňostrojem se již tradičně uskuteční
u oborní brány na Hukvaldech dne 31. 12.
2008.



lejší přístup k aktuálním informacím
o dění v obci.

Na stránce Obecní úřad můžete nalézt
například Úřední desku — zde jsou umís-
těny všechny informace které visí i na
úřední desce na budově OÚ. 

Zpravodajství studia Sněženka Sedlnice
je rovněž k dispozici na internetu, můžete
je shlédnout na www.tvmikroregiony.eu.

Informace dlouhodobějšího charakte-
ru vycházejí v Hukvaldském občasníku.

Stručný přehled aktualit rovněž vychá-
zí na letácích, které jsou obcí doručovány
do každé domácnosti.

CO SE PŘIPRAVUJE
V příštím roce je připravováno zavede-

ní textových informací rolujících na Info-
kanálu rovněž ve stejných parametrech

i na webových stránkách obce a zvýšení
rychlosti internetu pro uživatele.

Vzhledem k inflaci bude nutné při-
jmout nepopulární opatření a zvýšit po-
platek za užívání kabelové televize, který
se neměnil po celou dobu provozu systé-
mu, ačkoliv došlo k rozšíření programové
nabídky. Nyní tento poplatek již nepo-
krývá náklady na provoz. 

Návrh na zvýšení poplatku již Mediální
komise předala Radě obce k projednání,
v této výši: 

Mini z 60 Kč na 70 Kč.
Základní z 130 Kč na 145 Kč.
Filmová z 330 Kč na 360 Kč. 
Zápisy z jednání komise jsou zveřejňo-

vány na webových stránkách obce
www.hukvaldy.eu.

Martin Dryják, Petr Domčík

Hukvaldsk˘ obãasník
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Plánované akce ve společenském sále
Základní školy a Mateřské školy Leoše
Janáčka Hukvaldy, příspěvková organizace
Prosinec 2008 — březen 2009

Termín Akce Kontaktní osoba
11. 12. 2008 Vánoční akademie žáků školy a setkání Mgr. Alena Lévová

s bývalými zaměstnanci školy — seniory
19. 12. 2008 Magic revue — kouzelnické představení Mgr. Alena Lévová

pro žáky školy.
17. 1. 2009 Myslivecký ples František Sobotík
23. 1. 2009 Ples ODS Pavel Bernatský
30. 1. 2009 Sportovní ples Drahoslav Koval
16. 2. 2009 Divadelní představení pro žáky školy Mgr. Alena Lévová
21. 2. 2009 Pochovávání basy — SDH Rychaltice Petr Domčík
16. 3. 2009 Ples SDH Hukvaldy Lukáš Strakoš

Může dojít ke změnám jak termínů, tak množství akcí.
Mgr. Alena Lévová, ředitelka školy



Základní škola
a Mateřská škola
Leoše Janáčka
Hukvaldy v 1. čtvrtletí
školního roku
2008/2009

1. září 2008 byl před budovou školy zahá-
jen školní rok 2008/2009. Organizační za-
bezpečení školy se muselo přizpůsobit re-
konstrukci školní kuchyně. Pro děti z ma-
teřské školy vařily paní kuchařky ve cvičné
kuchyni a děti se stravovaly v provizorních
prostorách. Vzhledem k přísným hygienic-
kým předpisům a kapacitě cvičné kuchyně
nebylo možno vařit pro žáky školy. Staveb-
ní firma dodržela časový harmonogram
a vařit se začalo 3. listopadu. V kuchyni jsou
nové, moderní technologie, které umožňu-
jí vařit s minimálním množstvím tuku
a soli. Jídlo je zdravější. Děkuji všem, kteří
se o rekonstrukci kuchyně zasloužili. Vede-
ní obce – paní starostce Jaroslavě Michno-
vé a panu místostarostovi Lukáši Strakošo-
vi, radě obce, obecnímu zastupitelstvu,
kteří uvolnili z rozpočtu obce finanční pro-
středky. Dále všem zaměstnancům školy —
paním kuchařkám, uklízečkám, učitelům
(v době studijního volna o podzimních
prázdninách běhali s nádobím a stěhovali
zařízení kuchyně). Nejvíce práce se samot-
nou přestavbou zajistili pan školník Josef
Sýkora a vedoucí ŠJ Ivana Kapsiová. Děkuji
také rodičům za trpělivost a za vstřícnost
při řešení komplikované situace. 

S počátkem školního roku jsme připra-
vili některé změny pro žáky. Vzhledem
k tomu, že součástí právního subjektu ZŠ
a MŠ L. Janáčka Hukvaldy je i obecní kni-
hovna, začala postrádat svůj význam škol-
ní knihovna. Knihy pro společnou četbu
jsme přestěhovali do tříd a encyklopedie,
naučné časopisy a naučnou literaturu do
učebny informatiky, kde má každý den
jeden z učitelů od 13.00 hod. do 14.00 hod.

dozor a kdokoliv ze žáků může do učebny
přijít a zpracovat si na počítači seminární
práci za pomoci internetu a zmíněné lite-
ratury. Prostor knihovny je využit pro
pingpongový stůl, kde mohou žáci o pře-
stávkách, volných hodinách a odpoledne
„vybít“ svou energii pohybem. Pingpon-
gový stůl nám věnovali manželé Mičekovi.
Od 1. 1. 2010 Krajský úřad Moravskoslez-
ského kraje povolil činnost školního
klubu, který bude pracovat ve škole a na
faře v Rychalticích, takže prostor školní
knihovny bude využit pro školní klub. 

V učebně informatiky máme počítače
z projektu Ministerstva školství Internet
do škol. Počítače jsou již zastaralé.

Podařilo se nám zajistit 13 počítačů,
které Nadační fond Mettis Základní školy
Krmelín bezplatně škole zapůjčil. Jedná
se o počítače Intel P4 1,7 Ghz, 256 MB
RAM, 20 GB HDD.

Děkuji Mgr. Dušanu Ignačíkovi — ředi-
teli krmelínské školy a místopředsedovi
Nadačního fondu Mettis, ing. Aleši Zbo-
žínkovi — řediteli Krajské pobočky pro
Moravskoslezský kraj VZP ČR a Michalu
Adámkovi — technikovi ICT VZP ČR.

Přestože tyto počítače jsou vyšší třídy
než naše původní, jsou již starší, a proto
schválila rada obce žádost školy o sou-
hlas s přípravou projektu a podání žádos-
ti o finanční prostředky z EU na moder-
nizaci učebny informatiky, fyziky a che-
mie. Jedná se o celkovou částku 3 mil. Kč
se spoluúčastí 7,5 %. Termín pro podání
žádosti je leden 2009, stejně jako termín
pro podání žádosti o dotaci na příhranič-
ní spolupráci, o které jsem informovala
v minulém čísle Občasníku.

Ministerstvo školství vyhlásilo v říjnu
dotační titul Podpora čtenářské gramot-
nosti na základních školách v roce 2008.
Ze 480 základních škol, které projekty po-
daly, bylo úspěšných 64. Mezi úspěšné
žadatele patří i naše škola. Získali jsme 47
000 Kč na nákup knih, učebních pomů-
cek, výukových programů pro integrova-
né žáky a interaktivní učebnici čtení na
Smart Board tabuli, zpracování DVD
o činnosti školy v oblasti podpory čtenář-
ské gramotnosti žáků. 

Hukvaldsk˘ obãasník
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V rámci environmentální (ekologické)
výchovy jsme se přihlásili do projektu
Sběrné nádoby do škol, kde jsme obdrže-
li nádoby na tříděný odpad, které jsou
umístěny na každém patře a učitelé učí
žáky třídit odpad. Druhý rok jsme získali
Referenční list Ekologická škola Morav-
skoslezského kraje. 

Žáci se v rámci školního vzdělávacího
programu již v 1. čtvrtletí školního roku
zúčastnili několika akcí (filmové předsta-
vení, divadelní představení v rámci děje-
pisu Vikingové, exkurze ve Vítkovicích,
přednáška o Lidových misiích, Drakiáda,
Trh škol) soutěží a olympiád (přírodověd-
ná soutěž ZOO Ostrava, florbal, přespolní
běh apod.). Testování v rámci Komplexní
evaluační analýzy z matematiky, českého
a anglického jazyka se zúčastnili žáci 9.
ročníku. Ti se také pod vedením paní zá-
stupkyně Květy Křenkové a paní učitelky
Nataši Klečkové připravují k přijímacím
zkouškám na střední školy. V září se také
konal již tradiční lampiónový průvod
s ohňostrojem a programem pro děti. 

Paní učitelky z 1. st. připravily pro děti
projektový den k Vánocům. Všichni žáci
1. st. byli rozděleni do skupin dle svého
zájmu a jednotlivé skupiny vyráběly vá-
noční výrobky buď z vosku, z papíru, ze
sádry, z vlnité lepenky nebo z hlíny. Kaž-
dou skupinku také navštívil Mikuláš
(stále se školou spolupracující bývalý pan
učitel Eda Škvara) s čertem (Vít Vereš,
který je ve škole na praxi) a andělé (děv-
čata ze 7. ročníku). Všechny děti byly
hodné, a tak dostaly sladkou nadílku,
kterou věnovalo Sdružení rodičů pod ve-
dením ing. Martina Dryjáka.

V předvečer Mikuláše měly děti z ma-
teřské školy Mikulášskou besídku s pro-
gramem pro rodiče a nadílkou. 

Do konce kalendářního roku se ve spo-
lečenském sále uskuteční každoroční Vá-
noční akademie a setkání s bývalými pra-
covníky školy — seniory. Při této příleži-
tosti vždy blahopřejeme seniorům, kteří
v daném roce oslavili kulaté nebo půlku-
laté jubileum. O sobotách 13. 12. vystou-
pí děti z mateřské školy při vítání občán-

ků na Obecním úřadě a 20. 12. při setká-
ní se sedmdesátiletými občany. V sobotu
6. 12. pořádá Klub českých turistů po-
chod za Mikulášem a čerty na Hůrky.
Škole byla nabídnuta spolupráce a asi 30
dětí z mateřské školy a z 1. st. ZŠ se svými
rodiči podnikne v podvečer průzkumnou
výpravu, zda opravdu jsou na Hůrkách
Mikuláš, čerti a andělé. Děkuji Slávkovi
Kovalovi a Jirkovi Strakošovi. 

19. 12. je pro děti poslední školní den
v kalendářním roce 2008, a tak je pro ně
po druhé vyučovací hodině ve společen-
ském sále připravena kouzelnická show
Magic Revue. Poté si všichni společně
zazpíváme koledy. 

8. 12. se sejde na první schůzce nově
zvolená školská rada. Má tříletý mandát.
Ředitel školy nesmí být členem školské
rady. Radou obce byli za zřizovatele jme-
novaní Jaroslava Michnová, Mgr. Ida Klo-
síková, Mgr. ing. Zuzana Slaná, tajnou
volbou za učitele Mgr. Květa Křenková,
Mgr. Martin Křenek a Mgr. Vanda Pernič-
ková. Rodiče navrhli ze svých řad 24 kan-
didátů, z nichž opět tajnou volbou, získa-
li nejvíce hlasů Marta Sobotíková, Jana
Balcárková a Mgr. Luděk Bujnošek. 

Konaly se také akce ve společenském
sále — třídenní Skautský seminář, koncert
Evy Henychové v rámci Lidových misií,
Mikulášský večírek TJ Sokol Hukvaldy,
soustředění folklorního souboru Grúnik,
zasedání obecního zastupitelstva. Dále
byla škola pronajata o víkendu pěvecké-
mu souboru Ymca Ostrava. O víkendech
je pronajímána tělocvična pro TJ Sokol
Hukvaldy, občany obce i cizí subjekty. 

Vánoční prázdniny utečou jako voda
a budeme všichni připravovat pololetní
písemné práce a hodnotit výsledky vzdě-
lávání a chování žáků za 1. pololetí. Ale
teď se všichni těší na Vánoce. 

Dovolte mi popřát za všechny zaměst-
nance školy rodičům, prarodičům našich
dětí, přátelům a příznivcům školy i ostat-
ním občanům obce to, co si všichni pře-
jeme — zdraví, to, co všichni hledáme —
štěstí, a to, bez čeho nemůžeme žít —
lásku. Hodně úspěchů v roce 2009.

Mgr. Alena Lévová, ředitelka školy 

Hukvaldsk˘ obãasník
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Soutěž
,,Ekologická škola
v Moravskoslezském
kraji“

V červnu tohoto roku oslovil Krajský
úřad Moravskoslezského kraje mateřské,
základní a střední školy v kraji s nabídkou
zapojení do celokrajské soutěže ,,Ekolo-
gická škola v Moravskoslezském kraji“.
Do soutěže se zapojila i naše škola.

Dne 3. září 2008 rada kraje rozhodla, že
se ZŠ a MŠ L. Janáčka v Hukvaldech této
soutěže ve školním roce 2007/2008 ús-
pěšně zúčastnila. Udělila škole Referenč-
ní list za mimořádné výsledky v oblasti
ekologických aktivit. Jejich cílem je mimo
jiné zachování stávajícího životního pro-
středí dalším generacím.

V pondělí 3. listopadu 2008 paní ředi-
telka Mgr. Alena Lévová slavnostně pro
naši školu převzala tento Referenční list
z rukou náměstkyně hejtmana Morav-
skoslezského kraje paní PhDr. Jaroslavy
Wenigerové. Stalo se tak v sále Janáčkovy
konzervatoře a Gymnázia v Ostravě.

Nutno dodat, že Referenční list již byl
škole udělen podruhé. Poprvé ho získala
škola ve školním roce 2006/2007.

I v tomto školním roce bude škola
v ekologických aktivitách pilně pokračo-
vat a moc prosíme občany obce o podpo-
ru, dobrý příklad a pomoc nejen v oblas-
ti ekologie.

RNDr. Hana Piskořová

Ze života mateřské
školy

Ve školním roce 2008/2009 je v mateř-
ské škole zapsáno 54 dětí. Děti jsou roz-
děleny do tří věkově smíšených skupin.

V I. třídě je třídní učitelkou Bc. Hana
Vrtná, v II. třídě Marie Hodinářová, v III.
třídě PaedDr. Vladimíra Nevludová. Jako
střídající učitelka pracuje Andrea Macáš-
ková. Každá třída má název blízký dětem.
Do I. třídy chodí „motýlci“, do II. třídy
„veverky“ a do III. třídy „krtečci“. Děti
pracují podle školního vzdělávacího pro-
gramu Pod starým hradem.

V poslední době připravila mateřská
škola pro děti a rodiče tyto akce:

SPOLEČNÁ ČINNOST RODIČ
A DÍTĚ

Ve středu 19. listopadu 2008 se jídelna
základní školy zaplnila dětmi, rodiči i ba-
bičkami z mateřské školy. Pro letošní
společnou činnost jsme zvolili téma
„Z pohádky do pohádky“. Všichni dostali
společný úkol — vytvořit pohádkovou
postavu. Nezáleželo zda výrobek bude
plošný či prostorový. Nějakou dobu bylo
slyšet jen stříhání nůžek a skládání papí-
ru. Nevím, zda větší zásluhu měli rodiče
nebo děti, ale výsledky byly nádherné.
Opravdu jsme se ocitli mezi princezna-
mi, vodníky, loupežníky, čerty a jinou po-
hádkovou havětí. Výsledky společného
snažení můžete vidět na nástěnce v pří-
zemí budovy základní školy. Úspěšní au-
toři byli po zásluze obdarování sladkou
odměnou.

MIKULÁŠSKÁ BESÍDKA
Na letošní svátek Barbory se těšily

opravdu všechny děti. Byl to den, kdy se
v mateřské škole konala „Mikulášská be-
sídka“. Děti si připravily krátké vystoupe-
ní. Představení zahájily nejstarší děti
country tanečkem. Pak se vyrojila čertí
drobotina. Čertíků s červenými růžky
a ocáskem se ale nikdo nebál a tak nám
alespoň ukázali co umí. Zazpívali písnič-
ku, zatančili „čertovský tanec“ a pak ještě
postavili sněhuláka. Závěr patřil „sněho-
vým vločkám“. Deset předškolních děv-
čat předvedlo své vystoupení se stuhami.
Na závěr zazněla vánoční píseň.

Děti si našly své rodiče a čekaly zda při-
jde Mikuláš se svými pomocníky. A přišel.

Hukvaldsk˘ obãasník
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Donesl dětem bohatou nadílku. Dva an-
dílci hodné děti pohladili. A čertí? Ti ode-
šli s prázdným pytlem, v sále totiž byly
pouze hodné děti. Tak aby to poslouchá-
ní dlouho vydrželo.

PODĚKOVÁNÍ SPONZORŮM
Za bohatost Mikulášského balíčku vdě-

číme také sponzorům, pro které je dětská

radost bohatou odměnou. Poděkování
patří paní Jaroňové — Hukvaldská pekár-
na, panu Kuchařovi — Potraviny v Dol-
ním Sklenově a paní Marii Adamovské —
firma TECO.

Samostatné poděkování si zaslouží
manželé Kučovi z Hukvald, kteří mateř-
ské škole darovali televizi značky TOSHI-
BA. Je příjemné vědět, že mezi námi žijí
hodní lidé, kteří myslí i na naše nejmenší
spoluobčany. Děkujeme.

Blíží se doba Vánoc a vstupu do nového
roku a tak mi dovolte, abych jménem
všech dětí i zaměstnanců mateřské školy
popřála všem spoluobčanům příjemné
prožití vánočních svátků a do nového
roku 2009 hodně zdraví štěstí, lásky
a spokojenosti.

PaedDr. Vladimíra Nevludová,
zástupce ředitelky pro MŠ

Exkurze
ve Vítkovicích

Dne 25. 11. 2008 podnikla 9 třída v čele
s Mgr. Radoslavem Jaroškem exkurzi do
Vítkovic, kde se vyrábí a zpracovává suro-
vé železo. Na vrátnici každý obdržel bez-
pečnostní přilbu a ohnivzdorné brýle.
Začátek exkurze začal v konvektorové
hale, kde jsme viděli odpich surového že-
leza. Pak jsme navštívili válcovnu plechu,
kde jsme viděli proces válení železa na
požadované velikosti. Nakonec jsme se
podívali na starou válcovnu plechu. Po
celou exkurzi nás prováděli pracovníci
Vítkovice Steel. Po fyzicky náročné exkur-
zi jsme dostali rozchod v centru Ostravy
a poté jeli zpátky na Hukvaldy. Celá ex-
kurze se nám velmi líbila, byla přínosná
a v mnohých chvílích velice poučná. Zá-
věrem bychom poděkovali panu Draho-
slavu Kovalovi, který nám tuto exkurzi za-
řídil. 

S pozdravem žáci 9. ročníku.

Hukvaldsk˘ obãasník
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Vztah mládeže
k návykovým látkám

V průběhu listopadu proběhlo na dru-
hém stupni dotazníkové šetření o vztahu
mládeže k návykovým látkám. Průzkumu
se zúčastnilo celkem 58 žáků, 31 chlapců
a 27 dívek. Dvacet otázek směřovalo ke
zjištění stavu, vědomostí a zkušeností
mládeže ve věku od 11 do 15 let s návyko-
vými látkami.

Požívání alkoholických nápojů podle
většiny respondentů škodí, ale 12 % žáků
uvedlo, že nevadí. Opakované požívání
alkoholických nápojů negativně působí
podle 43 % na všechny orgány člověka, 40
% má tento problém spojen s játry a 15 %
s ledvinami. Žáci konzumují alkoholické
nápoje v 60 % málo, 7 % často a 33 % ab-
stinuje. Celkem 91 % už ochutnalo pivo,
78 % víno a 57 % lihovinu. Většina žáků
by dala přednost pivu. Znepokojivé je to,
že 52 % chutnají alkoholické nápoje.
Nejvíce pak pivo, víno, slivovice a vaječný
likér. Cigaretu ještě nikdy neokusilo jen
35 %. Asi 14 % dotázaných vyzkoušelo
marihuanu a 2 lidé těkavé látky. Proč
není dobré brát drogy nejvíce žáků uved-
lo, že škodí zdraví, vedou ke zločinu, ná-
silí a závislosti. 81 % si uvědomuje, že
užíváním návykových látek hrozí velké
riziko. Zajímavé je to, že téměř třetina by
určitě neoznámila, když by bral někdo ve
škole drogy. O nebezpečí drog se nejvíce
dozvěděli od rodičů, učitelů a z televize.
Jen 36 % odpovědělo správně na posled-
ní otázku, co je to návyková látka. 

Kopii dotazníku je možno najít na we-
bových stránkách školy v sekci Prevence.

M. Křenek, koordinátor prevence.

Vánoční strom
v Dolním Sklenově

V letošním roce naší obci zapůjčila
bezplatně výzdobu vánočního stromu
v Dolním Sklenově společnost Technické
služby a. s., 17. listopadu 910, Frýdek–
Místek. 

Vedení obce Hukvaldy děkuje řediteli
společnosti ing. Jaromíru Kohutovi a za-
městnancům firmy, za velmi hezkou vý-
zdobu a také za spolupráci.

Zaměstnanci technických služeb, a. s.,
nám již druhým rokem provádí nazdobe-
ní vánočních stromů. 

Jaroslava Michnová

TŘÍKRÁLOVÁ
SBÍRKA 2009

Stalo se již tradicí, že počátkem ledna
vycházejí do ulic koledníci, aby přináše-
li lidem radost a koledovali pro ty nejpo-
třebnější. Mnoho z Vás v minulých le-
tech projevilo svou štědrost a přispělo
koledníčkům přestrojených za Tři krále
do pokladniček, nebo jste svůj dar po-
slali složenkou. 

Díky Vaší solidaritě tak mohla Charita
tímto pomoci starým lidem, těžce ne-
mocným, osamělým matkám s dětmi,
zkrátka všem potřebným.

Také na počátku nového roku vyjde do
ulic trojice dětí (i mladých), v doprovodu
dospělé osoby a mohou ve dnech 2. až
11. ledna zaklepat i u Vašich dveří, s žá-
dostí o přispění do sbírky. Jako pozornost
za Vaší štědrost Vám předají malý dárek.

Charita Frenštát pod Radhoštěm pou-
žije prostředky získané z Tříkrálové sbír-
ky v roce 2009 na tyto účely:

Hukvaldsk˘ obãasník
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— 65 % výtěžku zůstává v místní Cha-
ritě a tyto peněžní prostředky budou
použity na financování CHOPS –
Charitní ošetřovatelské a pečovatel-
ské služby 

— 15 % činnost diecézní Charity
— 10 % humanitární pomoc u nás

i v zahraničí
— 5 % činnost Charity ČR
— 5% náklady s pořádáním třikrálové

sbírky Charity ČR

Úspěchem Tříkrálové sbírky závisí na
dobré spolupráci a je založen na ochotě
lidí dobrovolně pomoci s její přípravou.
Obracíme se na všechny, kteří by s pří-
pravou a realizaci sbírky rádi pomohli,
aby se obrátili na Charitu ve Frenštátě p.
R., kde jim na níže uvedených telefon-
ních číslech budou poskytnuty podrob-
né informace.

Pomozte nám pomáhat
Lenka Tabachová,

Ředitelka Charity Frenštát pod Radhoštěm

Ivo Stolařík — čestný
občan Ostravy

Když jsem koncem listopadu zaslechla
z Ostravského rozhlasu zprávu o udělení
čestného občanství města Ostravy PhDr.
Ivo Stolaříkovi, CSc, okamžitě se mi vyba-
vila podoba tohoto milého pána, který
Hukvaldy často navštěvoval. Dr. Ivo Sto-
lařík byl totiž mimo jiné i velkým ctitelem
Leoše Janáčka. Navždy mi v paměti zů-
stanou jeho nezapomenutelné Besedy
u Janáčků, které v roce 1988 v nově otev-
řené místnosti (také jedna osmička v le-
topočtu, docela významná pro kulturní
dění v obci) pořádala tehdejší hukvald-
ská Osvětová beseda. K pobesedování ho
zval jeho přítel, předseda OB pan Bohu-
mír Volný. Pan Stolařík uměl besedovat.
Poutavě vyprávěl o osobnosti Janáčka
i o jeho díle. Občas usedl k pianu a kou-
sek melodie zahrál. Na závěr jsme si

všichni zazpívali, třeba i slováckou lido-
vou.

Pan Ivo Stolařík navštěvoval Hukvaldy
již jako mladý. V pamětní knize v Památ-
níku Leoše Janáčka existuje zápis, že dne
3. 7. 1937, tedy v den výročí narození na-
šeho slavného rodáka, navštívili Památ-
ník Andělín Stolařík, Věra Stolaříková
a Ivo Stolařík (tehdy čtrnáctiletý). Ti prví
dva jmenovaní byli jeho rodiče. Ostatně
tyto podpisy se v pamětní knize objevují
i mnohých následujících letech. Pan Sto-
lařík byl na Hukvaldech účastníkem růz-
ných akcí spojených s Janáčkem. Napří-
klad v roce 1978, kdy se konala přehlídka
pěveckých sborů spojená se vzpomínkou
na Leoše Janáčka u příležitosti 50 let od
jeho úmrtí.

Hukvaldsk˘ obãasník
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Na fotografii je pan Ivo Stolařík v rozho-
voru s pamětníky Leoše Janáčka panem
Janem Morisákem a paní Otylií Krskovou.

Na Hukvaldech vyhledával Janáčkovy
pamětníky, zaznamenával jejich vzpo-
mínky, mnohokrát je publikoval. V roce
1999 vydala Tilia brožurku s názvem Ja-
náček mezi svými. V ní Ivo Stolařík před-
stavil dva Hukvalďany, kteří se s Janáč-
kem setkávali. Byla to paní Ludmila Žá-
ková — Lidka Sládečková (1900—1982)
a hukvaldský stolař Jan Morisák (1893—
1981). V ní píše, že to bylo v roce 1958,
kdy se sesedli u kulatého stolu v bytě bý-
valého ředitele panství pana Hynka Ml-
čocha (1880—1964) spolu s pracovníky



rozhlasu a bývalým dlouholetým staros-
tou pekařem Janem Sobotíkem, aby na-
točili vzpomínkové pásmo pro vysílání
ostravského rádia. V oné publikaci je
vzpomínání paní Žákové i pana Morisáka
ponecháno v nářečí, jak byli zvyklí hovo-
řit. Paní Žáková mimo jiné připomenula
Janáčkovo zaznamenávání nápěvků
mluvy, které vlastně začal zapisovat
právě u ní — malé Lidky Sládkové, i to, jak
se její tatínek, hajný Vincenc Sládek sta-
ral o Janáčkův les. Pan Morisák, který Ja-
náčka pamatoval od svých asi 8 let, si Ja-
náčka pamatoval jako veselého člověka,
který se s každým zastavil, i s dětmi, nav-
štěvoval Besedu (Čtenářsko–pěvecký
kroužek), prostě podle pana Morisáka
„měl radost z těch Hukvalduv“. Také
vzpomenul, jak Janáčkovi jako třináctile-
tý zpíval písničku, zazpíval ji při natáčení

u pana Hynka Mlčocha i panu Stolaříko-
vi. Byla to „Ty musíš, má milá…“. Zpívat
pan Morisák uměl, vždyť zpíval v kostele
i mezi kamarády a kamarádkami. 

Ocenění pana Ivo Stolaříka, této vý-
znamné osobnosti hudebního života Os-
travska, jehož působištěm byl Českoslo-
venský rozhlas Ostrava, Janáčkova Filhar-
monie Ostrava, Slezský studijní ústav
v Opavě, Valašské muzeum v přírodě
v Rožnově pod Radhoštěm, je i pro nás
Hukvalďany jistě potěšující. On ho obdr-
žel za svou celoživotní práci ke svému ži-
votnímu jubileu. To, že připomínáme
jeho vztah k Hukvaldům kousíčkem jeho
díla, je našim blahopřáním i poděková-
ním a zároveň vzpomínkou na Leoše Ja-
náčka v jeho jubilejním roce. 

Karla Klečková

Hukvaldsk˘ obãasník
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Včelařství u nás
v dávné minulosti

V prvém čísle letošního Hukvaldského
občasníku mne zaujal článek pana ing.
Bujnocha o včelařství v naší obci. Dovo-
lím si se s vámi rozdělit o další poznatky
k tomuto tématu, které jsem získala
z kronik.

Včelaření, jehož vznik se datuje do 10.
století, se u nás rozvíjelo již v době zalo-
žení naší vesnice. Na hukvaldském pan-
ství se mu věnovala velká pozornost. Již
biskup Bruno ze Šaumburku při udělení
příborského léna Frankovi z Hückesvage-
nu smluvně zajistil, že část výtěžku
z medu mu bude náležet. Med totiž byl
cenným zbožím, který se například za sůl
směňoval jedna ku jedné. Tenkrát u drži-
telů lesů existovali tak zvaní brtníci, což
byli jacísi dozorci, kteří dohlíželi na včel-
stva, výrobu medu, medoviny i vosku.
Koncem 16. století měli včelaři své cechy
a hlavně včelařská pravidla, kterými se ří-
dili. Třicetiletá válka způsobila velký úpa-

dek včelaření, který přetrval hodně dlou-
ho. Až koncem 17. století byla na panství
ustanovena nová medařská práva. Bis-
kup Karel z Lichtenštejnu listinou z října
1665 odpouštěl polovinu voskové dávky,
ale zároveň vyžadoval dostatek vosku na
svíce pro katedrálu v Olomouci. V kaž-
dém městě i městečku byl ustanoven tak
zvaný lamfojt, pro naši ves to bylo v Bruš-
perku, který byl spolu s konšely povinen
dbát toho, aby všechen vosk byl prodá-
ván jen vrchnosti, a to libra za 18 krejca-
rů. Za biskupa Ferdinanda Julia hraběte
Troyera si vlastní medařské shromáždění
zřídili místečtí včelaři. Marie Terezie vy-
dala roku 1775 patent, kterým byla dána
podpora i drobnému domácímu včelaře-
ní. Včelaři byli osvobozeni od placení po-
platků, byl také dán základ pro kočování
se včelstev. To se ve větší míře udrželo až
do konce minulého století. O chovu včel
svědčí i názvy rolí v Josefínském katastru
— „Pod včelínem“, „Nad včelínem“. 

O včelařství v naší vsi se zmiňuje
i obecní kronika. Na Horním Sklenově
v čísle popisném 16 (dnes pan Boháč)



bydlel kdysi Jiří Matula zvaný „Lipový“.
Ten měl dva včelíny po 20 úlech. U toho-
to stavení bývala voskárna, do níž včelaři
z celého okolí dodávali voštiny na zpra-
cování vosku. Sjížděli se tam ke včelař-
ským poradám včelaři z Valašska. Byla to
zároveň i společenská událost, které se
zúčastňovali též panští úředníci. Všechen
vosk byl vykoupen pro panství a odvezen
do Olomouce nebo do Brna. Dřevěné sta-
vení voskárny tam stávalo do roku 1870,
ale od roku 1845 se tam vosk již nezpra-
covával. Lisovalo se tam ovoce. 

Pilnými včelaři, kteří se v minulosti
snažili včelaření naučit své žáky, byli pře-
devším učitelé. Leoš Janáček v jednom
svém fejetonu vzpomíná na vzájemné
návštěvy hukvaldského a rychaltického
rechtora (tenkrát jím byl Valentin Hlačík),
aby si vyměnili své zkušenosti s včelaře-
ním. Janáček také vzpomíná na vyřezáva-
né dřevěné úly u chalupy Vincence Slád-
ka. Včelaření se věnovali, jak o tom píše
Protokolní kniha, i členové hukvaldského
Čtenářsko-pěveckého spolku, jehož spo-
luzakladatelem byl otec Leoše Janáčka. 

Chov včel postupem času stagnoval,
dokonce upadal. Projevovaly se na něm
také neblahé vlivy počasí. Například
v dlouhé a kruté zimě 1904—1905 zůstaly
mnohým chovatelům včel prázdné úly,
i když samotný rok 1904 byl co do medu
velmi výnosný. V dobách drahoty si vče-
laři, pokud se jim v produkci dařilo, jeho
prodejem zlepšovali své příjmy.

Naši včelaři byli do roku 1930 organizo-
váni ve včelařském spolku v Místku.
V roce 1931 si ustanovili svůj včelařský
spolek, jak popsal v Hukvaldském občas-
níku 1/2008 pan ing. Bujnoch. 

Karla Klečková

Po dlouhých
17 letech ostravská
zoo opět rozmnožila
levharty cejlonské

2 samičky se narodily 1. 7. 2008. Otcem
mláďat je samec Dandilion, který k nám
přišel z francouzské zoo, matkou je sami-
ce Minka, ze Zoo Arnhem (Nizozemí). 

Levharty cejlonské chová ostravská zoo
od roku 1977. Do roku 1991, kdy se lev-
harti naposled rozmnožili, odchovala zoo
celkem 13 mláďat. 

Letošnímu narození mláďat předchá-
zelo mnohaleté hledání vhodného páru
v rámci evropských zoologických zahrad. 

Jelikož je výchova mláďat záležitostí
matky, zůstává samec oddělený, což od-
povídá přirozenému způsobu života lev-
hartů v přírodě.

Levhart cejlonský je středně velkou
kočkovitou šelmou a je dnes bohužel
díky pytláctví a úbytku přirozeného pro-
středí na pokraji vyhubení. 

Chov levhartů cejlonských v evrop-
ských zoologických zahradách řídí koor-
dinátor chovu, který mimo jiné rozhodu-
je také o přesunech jednotlivých zvířat ke
geneticky vhodným partnerům. V rámci
mezinárodní spolupráce se přesuny zví-
řat mezi zoo uskutečňují zcela zdarma.
Také naše dvě samičky budou v budouc-
nu přesunuty do některých z evropských
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zoologických zahrad zapojených do pro-
gramu.

Důvod pro téměř půlroční zpoždění se
zasláním zprávy o narození mláďat je
ten, že v případě samice Minky se jedná
o její první mláďata. Samice i mláďata
projevovala zpočátku poměrně velkou
plachost, a proto jsem se rozhodli nechat
až do konce minulého týdne uzavřenou
část pavilonu šelem. Návštěvníci tak mají
nyní mnohem větší šanci mláďata za-
hlédnout.

S pozdravem
Derlich Stanislav

oddělení pro kontakt s veřejností
Zoo Ostrava

tel.: 596 241 269
e-mail: derlich@zoo-ostrava.cz

www.zoo-ostrava.cz

Hrad Hukvaldy
v sezóně 2009
Květen
1.—2. 5. Čarodějnické reje
16.—17. 5. Středověké slavnosti a hradní

hodokvas — zahájení nové
sezóny

30.—31. 5. Dětský den na hradě

Červen
7. 6. Zkřížené meče a Sokolníci na

hradě
14. 6. Hukvaldský brnkot — III. roč-

ník festivalu písničkářů
20.—21. 6. Středověké hry pro malé

i velké

Červenec
4.—5. 7. Oživlá historie
11.—12. 7. Návrat středověku na hrad

Hukvaldy, v sobotu večer oh-
ňová show

18. 7. Večerní sjezd strašidel na
hradě Hukvaldy

25. 7. Dobývání hradu — III. Ročník
rekonstrukce gotické bitvy

Srpen 
1.—2. 8. Po stopách zbojníka Ondráše
8. 8. Rytíři na hradě
15. 8. Večerní sjezd strašidel aneb

bojíme se ještě jednou
29.—30. 8. Hrad opět ožívá

Září
12.—13. 9. Vinobraní, symbolické ukon-

čení sezóny 

Říjen

Listopad
29. 11. Ondřejská pouť
— ranní bohoslužba v kapli sv. Ondřeje
— tradiční předvánoční setkání přátel

na hradě Hukvaldy

ZMĚNA PROGRAMU VYHRAZENA
informace o programu: Miroslav Holiš,
email: kastelan.hradhukvaldy@seznam.cz
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PF 2009

Nechť zvony zvoní a srdce plesají, nechť
svíce hoří a číše cinkají, ať šťastný je Váš
každý krok, přejeme Vám krásné Vánoce

a úspěšný nový rok.
Místní organizace KDU–ČSL Hukvaldy,

Jaroslava Michnová, předsedkyně

Příjemné prožití vánočních svátků
a v novém roce 2009 mnoho radosti,
štěstí a zdraví přeje všem spoluobčanům

Základní organizace KSČM Hukvaldy



Vážení spoluobčané, milé děti.
Přeji Vám příjemné prožití vánočních

svátků. Těm nejmenším hezké dárky pod
stromečkem a nám všem klid a pohodu.
To nejkrásnější co všem přeji je úsměv,
láska, pohlazení a přátele, co nikdy ne-
zradí. Do Nového roku 2009 Vám přeji
hodně zdraví, štěstí a podnikatelům ús-
pěchy v jejich podnikání. 

Pavel Bernatský
Předseda MS ODS Hukvaldy

Vánoce plné klidu a pohody a co nej-
lepší vykročení do roku 2009 Vám všem
za kandidáty ČSSD přejí Ing. Luděk
Žáček a Lukáš Strakoš.

Pod stromeček dárků dosti, kapra co
má málo kosti.

Na Silvestra trošku štoku, vše nejlepší
v novém roku.

Všem svým členům i občanům
přeje Klub seniorů Hukvaldy

Vážení sportovní
přátelé

TJ Sokol Hukvaldy i v roce 2008 zajišťo-
val v rámci svých možností sportovní
a turistické vyžití. Ať jsou to pravidelné
soutěže v kopané všech věkových katego-
rií, mládežnická soutěž ve volejbale pod
ASPV, pravidelné tenisové turnaje pro
všechny kategorie, pravidelné relaxační
cvičení až po turistické výlety, zájezdy
a akce, které dávno překročily rámec
obce a jsou známy v širokém okolí. 

Na tuto činnost se nám daří zajišťovat
finance a hospodařit s vyrovnaným roz-
počtem. Největší procento příjmu tvoří
dotace poskytnutá obecním úřadem,

která pokrývá většinu výdajů spojených
se zajištěním sportovní činnosti a údrž-
bou sportovišť. Nemalý příspěvek pak
tvoří příjmy ze společenských akcí orga-
nizovaných jednotlivými oddíly ve Spole-
čenském sále ZŠ Leoše Janáčka na Hu-
kvaldech, dotace sportovních svazů
ČSTV a členských příspěvků. 

Po pětiletém snažení o zajištění dotace
na rekonstrukci fotbalových šaten jsme
přistoupili na návrh několika zastupitelů
obce a souhlasili, že o tuto dotaci bude
žádat obec. Aby byly splněny potřebné
podmínky a požadavky bylo nutné zajis-
tit převod části majetku a uzavřít potřeb-
né dohody a smlouvy. Věřím, že zkuše-
nosti a schopnosti představitelů obce
a aktivita a spolupráce všech zaintereso-
vaných složek přispěje k zajištění potřeb-
ných finančních prostředků a oprava
šaten proběhne co nejdříve. 

Na závěr mi dovolte poděkovat všem
občanům naší obce, kteří se zúčastňují
akcí a soutěží pořádaných naši organiza-
ci, všem, kteří je pomáhají zajišťovat a or-
ganizovat, těm, kteří je pomáhají finan-
covat, ale i těm, kteří nám jen fandí a mají
sport a turistiku rádi. Těm všem patří dík
a pozvání na další akce v roce 2009, do
kterého přeji všem hodně zdraví, spoko-
jenosti a sportovních úspěchů.

Ing. Miroslav Šplíchal, předseda TJ

Z činnosti Sboru
dobrovolných hasičů
Rychaltice

Hned na začátku roku jsme se pustili do
přípravy jedné z našich nejúspěšnějších
akcí, hasičského plesu. Letos jsme jej po-
řádali potřetí a opět byl jeho součástí pro-
gram Pochování basy. Na obnově této tra-
dice měl velký podíl pan František Hrček,
ale také všichni ostatní účinkující, kteří
v minulosti Pochování basy organizovali.
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Další, již tradiční akcí bylo poslední dub-
nový den stavění Májky, na konci května
pak její skácení. V posledních létech se
stal součástí této akce prvomájový prů-
vod, který připravujeme společně s osa-
zenstvem Hospody u Vajta, kde vznikl
nápad na uspořádání podobné recese.

Ani v období prázdnin jsme nezaháleli
a opět jsme připravili něco pro dospělé
i pro děti. V pátek 18. července proběhl
Letní večer, v neděli 20. července se
mohly děti pobavit při soutěžích s hasič-
skou tématikou, mnohé také využily
možnost projížďky na koníkovi, kterého
přivedli manželé Kubalovi. V letošním
roce jsme si připomněli 90. výročí vzniku
samostatného Československa, při této
příležitosti se zrodila myšlenka na obno-
vu prvorepublikové tradice tzv. Masary-
kových vater. Také my jsme se k ní připo-
jili a občané si mohli 25. října všimnout
vatry, která hořela na Fojtových vrších.
Dřevo na vatru, stejně jako strom na
Májku nám poskytla obec ze svého lesa.

Další akce, které byly určeny i pro ve-
řejnost, byly pohárové soutěže. 7. června
v Rychalticích dopoledne soutěžili mladí
hasiči a od 12 hodin zde probíhalo 1. kolo
Moravskoslezské ligy. Zúčastnilo se jí cel-
kem 53 družstev mužů a žen z celého
kraje. 12. září jsme uspořádali noční sou-
těž. Tato se konala pod názvem „O pohár
rady obce Hukvaldy“ na parkovišti na
Hukvaldech. Soutěže by se nemohly
uskutečnit bez podpory sponzorů. Obec
zakoupila poháry pro vítěze, manželé
Fojtíkovi nám umožnili odběr elektrické
energie ze své restaurace, cenou pro sou-
těžící přispěl pan Aleš Laník z restaurace
Hukvaldský dvůr. Velký dík patří panu
Ludvíku Jungovi, který nám již několik let
umožňuje využívat travnatou plochu za
bytovkou v Rychalticích. Zde nejen pořá-
dáme soutěž, ale také slouží pro tréninky.
O sečení se starají členové sboru Milan
Holexa a Mikuláš Horváth. Všem ještě
jednou děkuji.

Jako již několik předchozích let, i letos
jsme se rozhodli uskutečnit sběr železné-
ho šrotu. Mezi občany je již tato akce

známa a mnozí se sami hlásí, abychom
na ně při sběru nezapomněli. Původně
jsme měli v plánu udělat jednu velkou
akci, před Velikonocemi, stále častěji
nám ale občané volají i během roku.
Všem se snažíme vyhovět, je to však dost
velký problém skloubit s dalšími činnost-
mi sboru.

V lednu jsme po téměř ročním opravo-
vání konečně zprovoznili Volkswagen
Transporter, který jsme získali převodem
od Policie ČR. Část prostředků na jeho
opravu poskytla obec z rozpočtu, zbytek
jsme financovali ze sboru. Museli jsme
řešit i parkování, proto jsme koupili star-
ší plechovou garáž. Tu bylo ale potřeba
přizpůsobit pro naše potřeby, do této
práce jsme se pustili v srpnu.

V letošním roce jsme díky vedení obce
mohli nakoupit některé vybavení, které
rozšíří možnosti zásahové jednotky v pří-
padě mimořádných událostí. Zmínil
bych elektrocentrálu, a také motorovou
pilu, která byla použita například při od-
straňování spadlých stromů u hřbitova
na Hukvaldech a také v Rychalticích
u stolařské dílny pana Fajkuse. Rovněž
jsme nakoupili elektrické ruční nářadí
a materiál na opravu zábradlí ve věži ha-
sičské zbrojnice. Samozřejmě i toto nářa-
dí bude k dispozici pro zásahy. 

V hasičárně se stále potýkáme s problé-
mem navlhání obvodového zdiva, trápí
nás také stav oken v zasedací místnosti.
Ty jsou asi 25 roků staré, opotřebení je
znát hlavně na otevíracím mechanizmu.
Také jsme nuceni řešit problémy se skla-
dovacími prostory, hlavně z důvodu
uskladnění vybavení, jež se nepoužívá
tak často. Na tento účel by se hodila
půda. Je zde však pouze izolační vrstva,
na kterou by stačilo položit dřevěnou
podlahu. Rádi bychom tyto problémy
v příštím roce vyřešili. Věřím, že nám za-
stupitelé při schvalování rozpočtu vyjdou
vstříc a umožní tyto problémy vyřešit.

V letošním roce vyčlenilo Ministerstvo
vnitra ČR finanční prostředky na nákup
ochranných oděvů pro členy jednotek
sborů dobrovolných hasičů. Na slavnost-
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ní předání tohoto vybavení byly z každé-
ho okresu našeho kraje vybráni 2 zástup-
ci. Za okres Frýdek–Místek to byly Mety-
lovice a Rychaltice. Společně se sbory
z dalších okresů Moravskoslezského
kraje jsme vybavení, sestávající ze zása-
hových oděvů a speciální obuvi, převzali
z rukou ministra vnitra pana Ivana Lan-
gera v budově Hasičského záchranného
sboru v Ostravě.

Členové sboru se podílí také na spolu-
práci s dalšími organizacemi v obci.
V srpnu například na akci štípání a řezá-
ní dříví na faře v Rychalticích, v listopadu
jsme pomáhali místnímu odboru KČT při
přepravě přívěsného vozíku. Taktéž jsme
dali k dispozici garáž hasičské zbrojnice
pro jeho přestavbu.

Blíží se konec roku, s ním i čas bilanco-
vání. Z pozice starosty sboru chci poděko-
vat všem členům a příznivcům za odvede-
nou práci, děkuji také vedení obce za
pomoc a spolupráci. Všem spoluobča-
nům přeji klidné prožití Vánoc, do nového
roku pak pevné zdraví a osobní pohodu.

Petr Domčík
Na přípravě článku spolupracovali

Luboš Bůžek a Milan Holexa.

Vážení spoluobčané,
nezadržitelně se blíží konec roku, a to

je vždy čas k hodnocení a bilancování vy-
konané práce. Touto zprávou bych Vám
chtěl přiblížit činnost Sboru dobrovol-
ných hasičů Hukvaldy v roce 2008. 

Rok jsme tradičně začali odpálením No-
voročního ohňostroje u oborní brány. Tato
akce byla letos zpestřena Novoročním
přáním paní starostky a zahrála také česká
státní hymna. Dále v lednu proběhla Vý-
roční valná hromada našeho kozlovického
okrsku, pod který náš hasičský sbor spadá. 

Naší první velkou akcí byl hasičský
ples, který se konal v březnu, v sále ZŠ.
Návštěvnost byla víc, než lepší a tak jsme
ples hodnotili, jako zdařilý.

Sportovní sezóna pro nás každoročně
začíná účastí v 1. kole požárního sportu,
která se letos konala v Kozlovicích. Také
jsme se zúčastnili již čtvrtého ročníku Bes-
kydské ligy hasičských pohárových soutě-
ží. Je to seriál 12 soutěží, z nichž jsme
jednu také pořádali. Konala se v sobotu 2.
srpna v areálu Myslivecké chaty a hlavním
sponzorem byla Frýdecká skládka a.s.
Naše družstvo obsadilo na domácí půdě 6.
místo. Kromě této soutěže jsme se během
sezóny zúčastnili ještě asi 15 dalších.

Mimo soutěží jsme se letos dvakrát zú-
častnili likvidace následků vichřice. Jed-
nalo se odstranění spadlých stromů, leží-
cích přes komunikaci. A také jsme se po-
díleli na likvidaci požáru rodinného
domku na Horním Sklenově a asistence
při pálení klestí v lese. Dalším naším zá-
sahem bylo odstraňování naplavenin
v Mlýnském náhonu.

Samozřejmě jsme spoustu práce a hodin
odpracovali v průběhu roku v okolí hasič-
ské zbrojnice a při údržbě naší techniky.
Z techniky máme k dispozici automobil
Avia a dvě požární stříkačky. Jednu soutěž-
ní a jednu zásahovou. V letošním roce
jsme také zakoupili elektrocentrálu.

Za náš největší letošní úspěch považuje-
me, že se nám konečně po dlouhých letech
podařilo obnovit práci s mládeži. V sou-
časné době máme 7 mladých hasičů a bu-
deme velice rádi, pokud mezi námi přiví-
táme další, aby došlo k omlazení Sboru
dobrovolných hasičů v Hukvaldech. 

Za SDH Hukvaldy Lukáš Strakoš
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Blahopřání
Příjemné prožití vánočních svátků

a úspěšné vykročení do roku 2009 přejí
všem spoluobčanům obce členové Sboru
dobrovolných hasičů Hukvaldy.

Program farnosti
na rok 2009
31. 05. Svatohubertská mše
15. 08. Pouť v Hájově
29. 08. Zahradní slavnost dožínková
27. 09. Krmáš Sklenovský
11. 10. Krmáš Hájovský
18. 10. Krmáš Rychaltický
22. 11. Krmáš Hukvaldský
29. 11. Pouť Ondřejská
06. 12. Pouť v Rychalticích

— kontakt na farnost Rychaltice
tel. 731 625 685
e-mail: rkf.rychaltice@doo.cz
web: www.farnost.rychaltice.cz

Lidové misie
ve farnosti Rychaltice
a Hukvaldy

Další lidové misie jsme prožili spolu
s věřícími v rodišti Leoše Janáčka, pod
Beskydy na valašsko-lašském rozhraní.
O tři malé vesničky se tu stará P. Dariusz
Jędrzejski, který nás pozval k sobě, aby-
chom se pokusili povzbudit farníky ve
víře v Krista i v životě…

Těžko říci, kdo uvítal misie ve farnosti
více, zda pan farář nebo sami věřící. P.
Dariusz má v hlavě spoustu projektů,
které by ve farnosti rád realizoval, a tak
zajásal, že může svěřit své farníky ales-
poň na chvíli misionářům. Místní věřící
se zase za misie ve své farnosti dlouho
předem modlili, duchovní obnovu si
sami přáli, takže i jejich účast na misiích
byla nadprůměrná.

Velmi podařená byla již samotná pří-
prava a propagace misií v obci. P. Dariusz
umí jednat s lidmi a je dobrým organizá-
torem. O lidových misiích natočil pořad
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Vánoční pořad
bohoslužeb:
24. 12. Štědrý večer

16.00 — Hájov
20.00 — Rychaltice
22.00 — Hukvaldy

25. 12. Slavnost Narození Páně 
07.30 — Rychaltice
09.00 — Hukvaldy
10.30 — Hájov

26. 12. Svátek sv. Štěpána
07.30 — Rychaltice
09.00 — Hukvaldy
10.30 — Hájov

28. 12. Svátek sv. Rodiny Ježíše, Marie
a Josefa
07.30 — Rychaltice
09.00 — Hukvaldy
10.30 — Hájov

31. 12. Poděkování a prosba o Boži
pomoc do nového roku
15.00 — Hájov
16.00 — Hukvaldy
17.00 – Rychaltice

01.01. Slavnost Matky Boží, Panny Marie
07.30 — Rychaltice
09.00 — Hukvaldy
10.30 — Hájov



pro místní kabelovou televizi, doručil po-
zvánky s programem misií do každé do-
mácnosti, postaral se o vylepení plakátů,
…takže prakticky všichni občané věděli,
co se ve vsi bude dít.

A ledy se pohnuly. S radostí jsme přijí-
mali ke zpovědi lidi, kteří dlouhá léta
u této svátosti nebyli, dělili jsme se o svoje
zkušenosti s modlitbou, navštěvovali lidi
v domácnostech, děti ve škole, pořádali
tematická i kulturní setkání, udělovali
svátosti,… Jedním z vrcholů duchovní ob-
novy byl i příjezd sídelního biskupa Mons.
Františka V. Lobkowicze O. Praem a biř-
mování tří desítek mladých lidí. 

Během zpovídání nám laskavě vypo-
mohli i naši spolubratři z nedalekého
kláštera redemptoristů ve Frýdku, P. Jan
Sokulski CSsR a P. Krzysztof Strzelczyk
CSsR. Nějakým nedopatřením se nám
nepodařilo uskutečnit besedu s věřícími
a odpovědět na jejich otázky z misijní an-
kety. V tom zůstáváme dlužníky. 

Trochu problematickým se nám jevilo
společenství modlitby ve farnosti. Lidé tu
často pracují v nedalekých fabrikách na
směny a někdy nezbývá čas na modlitbu.
Víme, že to není v dnešním světě jedno-
duché, ale nezapomínejme na osvědčené
„Ora et labora“ — „Modli se a pracuj“.
Kdo to dělá opačně, tak ví, že na modlit-
bu po práci už většinou není čas, chuť či
síla. A co víc, „bez Božího požehnání,
marné lidské namáhání“. Sami na Vás
budeme v modlitbě rádi pamatovat:)

P. Waściński & P. Šindelář,
Tasovice u Znojma 

Malá statistika Rychaltice,
Hukvaldy

Počet obyvatel 1887
Nedělní bohoslužby celkem 150—170
Ranní program (sv. Mikuláš) 25—50
Večerní program (sv. Mikuláš) 60—100
Katecheze pro ženy 52
Katecheze pro muže 28
Setkání pro žáky 6.—9. tř. 60
Setkání pro děti 1.—5. tř. 15
I. Setkání pro mladež 25
II. Setkání pro mládež 40
Svátost smíření 97
Pomazání nemocných 24
Obnova manželských slibů 21 párů
Návštěvy nemocných 8
Koncert Evy Henychové 130
Promítání filmu 20
Biřmovanci 28

Malá statistika Hájov
Počet obyvatel Cca 400
Nedělní bohoslužby 70
Večerní program 40—60
Katecheze pro muže 19
Svátost smíření 31
Pomazání nemocných 15
Obnova manželských slibů 10 párů
Návštěvy nemocných 1

Hukvaldsk˘ obãasník
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Společenské centrum
pro volnočasové
aktivity dětí
a mládeže

1. prosince začaly stavební úpravy hos-
podářského objektu fary spojené se změ-
nou užívání na Společenské centrum pro
volnočasové aktivity dětí a mládeže. Řím-
skokatolická farnost Rychaltice získala na
tento projekt finanční prostředky z roz-
počtu Regionální Rady regionu soudrž-
nosti Moravskoslezsko v maximální výši
7 426 443,22 Kč, což je 92,5 % celkových
způsobilých výdajů. Zbývající 7,5 %
(602 145 Kč) bude financováno z rozpo-
čtu Obce Hukvaldy. Předpokládané cel-
kové výdaje na stavbu (včetně nezpůso-
bilých) se vyšplhají nejméně na 8 164 254
Kč. Ve výběrovém řízení na stavební
práce zvítězila nabídka Severomoravské
stavební společnosti z Nového Jičína,
která slíbí ukončit stavební práce nejpo-
zději do 27. 1istopadu 2009. 

nancovat tento projekt a také popřát ví-
tězné firmě hodně úspěchů, ať můžeme
v příštím roce — 6. prosince 2009, v slav-
nost sv. Mikuláše, patrona Rychaltické
farnosti, požehnat tento objekt a nejpo-
zději od 1. ledna 2010 zprovoznit pro ob-
čany naší krásné obce.

Prosím všechny návštěvníky fary
a hřbitova v Rychalticích o respektování
zákazu vjezdu a parkování vozidel před
farou po dobu stavebních prací. 

P. Dariusz Jedrzejski

Výměna
elektroinstalace
v kostele
na Hukvaldech

Od 5. listopadu do 5. prosince hukvald-
ský kostel sv. Maxmiliána byl mimo pro-
voz. Důvodem byla výměna elektroinsta-
lace a také spojené s tím zednické práce.
Podle kroniky farnosti Hukvaldy částečné
rekonstrukce elektroinstalace byly prove-
deny v roce 1971 i 1975. Následně v srpnu
1975 proběhla výmalba interiéru kostela.

Technicky projekt nové elektroinstala-
ce vypracoval p. Miroslav Sopuch (pro-
jekční kancelář – MISA, Nový Jičín)

V nově rekonstruované budově bude
místo pro zájmovou činnost dětí a mlá-
deže naší obce a také pro společenské
setkáváni občanů. 

Chci upřímně poděkovat zastupitelům
Obce Hukvaldy, že rozhodli se spolufi-
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a o provedení odborné výměny elektro-
instalace se postarala firma Hanzelka–
Robenek.

Kromě kompletní výměny elektroin-
stalace včetně rozvaděče, do kostela byly
nainstalovaný nové halogenové svítidla
(osvětlují obraz sv. Maxmiliána i prostor
kněžiště) a také připraveny kabely pod
budoucí ozvučení kostela (dosavadní
bezdrátové je jen provizorní). Obětaví
farníci postarali se o čištění historických
svítidel a také o úklid kostela. Díky farní-
kům, kterým povedlo se rozebrat hlavní
a boční oltář, podařilo se také celou elek-
troinstalaci zasekat do zdi. Protože omít-
ky nad podlahou byly ve velmi špatném
stavu (vlhkost), rozhodli jsme se také
provést otlučení omítek do výše soklu.
Tuto práci také udělali nezištně farníci
z Hukvald a Rychaltic.

Můžeme říci, že asi to nejhorší máme
za sebou. Jestli Bůh dá, v příštím roce
chceme dodělat omítky, vymalovat celý
interiér Hukvaldského kostela i nainsta-
lovat ozvučení. Samozřejmě podle fi-
nančních možností. Zatím provedené
práce si vyžádaly cca 340 000 Kč. 

Děkuji zastupitelům Obce Hukvaldy za
finanční přípěvek ve výši 100 000 Kč
a také za možnost konat nedělní boho-
služby v listopadu v obřadní místnosti na
obecním úřadě. Děkuji také všem farní-
kům za obětavou práci i finanční dary.

P. Dariusz Jedrzejski

IIII CCCC     HHHHuuuu kkkk vvvvaaaa llll dddd yyyy
iiii nnnn ffff oooo rrrr mmmm uuuu jjjj eeee

Změny
ordinačních hodin

ZDRAVOTNÍ STŘEDISKO
RYCHALTICE

Prosinec
Do 19. 12. 2008 běžná ordinace

22. 12. 2008 7.00—11.00 hod.
29. 12. 2008 7.00—11.00 hod.
31. 12. 2008 zavřeno
02. 01. 2009 7.00—9.00 hod. Akutní stavy

Ordinace praktického lékaře
Rychaltice – Fryčovice

558 699 849
MUDr. Marcela Chalupová

ZUBNÍ ZÁSTUP
Do 22. 12. 2009 běžná ordinace

23. 12., 29. 12., 30. 12., 31. 12. 2008,
2. 1. 2009

Krmelín 8.00—9.00 hod.

MUDr. Lenka Melkusová
Zubní lékařka

558 699 859
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Dětské středisko Rychaltice

Zastupuje MUDr. Dieneltová
18. 12. zavřeno
19. 12. Rychaltice 12.30—13.30
22. 12. Rychaltice 12.30—13.30
23. 12. Brušperk 8.00—10.00
29. 12. Rychaltice 7.30—10.30
30. 12. Rychaltice 7.30—10.30
31. 12. Rychaltice 7.30—10.00

MUDr. Alena Dorničáková
Ambulance pro děti a dorost • 558 699 838

EEEE kkkk oooo llll oooo gggg iiii eeee     aaaa     mmmm yyyy

Co nás čeká v příštím
roce na úseku
odpadového
hospodářství
Rekultivace skládky TDO

První velká věc na úseku odpadového
hospodářství, která se příští rok dotkne
nás všech, bude uzavření skládky TDO
v obci Hukvaldy. Na skládku bylo v roce
1991 vydáno povolení do června roku
2009, kdy bude tato skládka uzavřena
a bude provedena její rekultivace. Úče-
lem navržených technických a biologic-
kých úprav je navrácení rekultivovaného
území do okolního prostředí. 

Rekultivace spočívá v zabránění průsa-
ků dešťových vod do skládky a v odvod-
nění prostoru skládky. 

Těleso skládky bude upraveno do pří-
slušných podélných a příčných sklonů
upravením stávajících odpadů a zeminy.
Na upravenou pláň bude rozprostřena
těsnící vrstva složená z geotextilie a fólie.
Na těsnící vrstvu bude rozprostřena dre-
nážní vrstva. Na drenážní vrstvu bude ná-
sledně navážena biologicky aktivní zemi-
na. Svrchní část bude tvořit orniční vrstva. 

Pro odvedení srážkové vody z prostoru
skládky bude vybudováno odvodnění
z betonových odvodňovacích příkopů.
Tyto vody pak budou svedeny do stávají-

cího potoka, protékajícího v dolní části
skládky. Celá plocha skládky bude oseta
travní směsí.

Začátkem roku bude započato s vyřizo-
váním stavebního povolení a budeme vy-
hledávat vhodný dotační titul na získání
financí na tyto práce, protože tato akce
bude finančně náročná a náklady se
budou pohybovat v řádech milionů
korun.

Pevně věřím, že po uzavření skládky
v naší obci nebude docházet k zakládání
černých skládek (zejména se stavebním
odpadem) a všichni občané využijí mož-
nost skládkování na jiných zařízeních,
k tomuto účelu určených. Například
skládku ve Staříči. 

Provozní doba na skládce v Hukvaldech
se do jejího uzavření rovněž nemění:
Pondělí 08—10 hod.
Úterý 08—10 hod.
Pátek 14—17 hod.

Popelnice
Svoz popelnic bude i nadále provádět

stávající svozová firma. Nemění se ani
termín svozu popelnic, který bude pro-
bíhat i v roce 2009 jako dosud, vždy
každé liché pondělí. Termíny svozů si
budete moci vyzvednout na obecním
úřadě.

Separovaný odpad
Ve sběru separovaného odpadu k něko-

lika změnám v roce 2009 dojde. Bude
zvýšen počet žlutých kontejnerů na plas-
ty (7 nových kontejnerů jsme obdrželi od
firmy EKO-KOM) a také počet modrých
kontejnerů na papír (od firmy EKO-KOM
jsme obdrželi 3 nové kontejnery). Počet
zelených nádob na sklo zůstane stejný,
pouze bude zvýšena četnost svozu těchto
nádob, které se nebudou vyvážet jen jed-
nou za měsíc, ale co tři týdny. Tímto
opatřením by mělo dojít ke zlepšení
stavu okolí kontejnerů.

Pro informaci ještě uvádím, kolik se na
území naší obce vytřídilo odpadu (plas-
tů, skla, papíru) za první 3 čtvrtletí toho-
to roku. Údaje jsou v tunách. 
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Čtvrtletí Sklo Plast Papír Tetrapack
1. 9,044 4,865 1,038 0,150
2. 7,888 8,664 1,393 0,213
3. 7,203 8,779 1,098 0,249
Celkem za 1.—3. čtvrtletí 2008 24,135 22,308 3,529 0,612

Z výše uvedených je vidět, že separovaný sběr některých druhů odpadů se v naší
obci již docela uchytil. Zde je na místě poděkovat všem občanům, kteří opravdu poc-
tivě tyto složky odpadu třídí. Lukáš Strakoš

Poděkování
Děkuji pracovníkům OÚ Hukvaldy,

kteří se po celý rok starali o vzhled obce,
o její čistotu a pořádek, nejen na veřej-
ných prostranstvích. Jedná se o Janu Soš-
kovou a Jana Šubrta. 

Od dubna se o pořádek a čistotu v obci
také starali Jan Ermis a František Kostel-
ník, kterým rovněž poděkování patří.

Poděkování také patří Petru Hrnčárko-
vi a Janu Balcárkovi a v neposlední řadě
Janu Bujnochovi.

Lukáš Strakoš

Termíny čištění
komínů

V roce 2009 bude ve vašich obcích pro-
váděno čištění komínů v následujících
termínech:

Rychaltice, Dolní Sklenov:
25. února, 8. června, 9. října, 10. prosince

Hukvaldy, Horní Sklenov:
5., 6. ledna, 16., 17. června, 10., 11. listopadu

V případě zhoršených povětrnostních
podmínek, nebo nemoci zaměstnanců je
možná změna termínů.

Ladislav Šputa

Vážení spoluobčané,
rád bych Vás stručně informoval o bezpeč-
nostní situaci v obvodu Obvodního odděle-
ní Policie České republiky Brušperk.

Naše oddělení šetřilo od ledna 2008 cel-
kem 180 trestných činů, 160 přestupků
(mimo dopravních) a vyřídilo 200 obyčej-
ných čísel jednacích, tedy žádostí o zjištění
pobytu či pověsti, o předvedení daných osob. 

Dále jsme se podíleli na spolupátrání, do-
ručování úředních písemností, na prověr-
kách ke zbrojním průkazům a podobně.

V samotné obci Hukvaldy došlo od začát-
ku letošního roku k 20 trestným činům a 50
přestupkům.

U trestných činů převažují převážně ma-
jetkové delikty, zejména krádeže vloupáním
do chat, prodejen a rodinných domů.

Aktuálním problémem je v současné
době zvýšený počet případů krádeží vlou-
páním do motorových vozidel. Nutno však
podotknout, že si za vykradení svých vozi-
del mohou převážně sami jejich majitelé,
kteří přes častá upozorňování policie ne-
chávají ve svých autech na viditelných mís-
tech „ ležet „ tašky, peněženky, mobily, note
booky atd. Tyto série vloupání mají návaz-
nost na trestnou činnost nejen v soused-
ních obcích, ale i v rámci celého Morav-
skoslezského kraje.

Vzhledem k rozpracovanosti některých
případů není v současné době možno sdě-
lovat podrobnosti, ale jsem si jíst, že v ně-
kterém z dalších příspěvků se již budeme
moci pochlubit konkrétními výsledky

V tomto roce byla dále řešena i trestná
činnost proti veřejnému zájmu, např. řízení
vozidla bez řidičského oprávnění, maření
výkonu úředního rozhodnutí, ohrožení pod
vlivem návykových látek.

Z dalších lze zmínit řešení případů domá-
cího násilí, zanedbání povinné výživy atd. 

Dále evidujeme především přestupky ma-
jetkové, jako jsou drobné krádeže, poškozo-
vání cizího majetku a přestupky proti občan-
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Kontakt:
Policie České Republiky
Obvodní oddělení Policie Palkovice,
558 656 174, mobil: 974 732 771,
email:fmooppalko@mvcr.cz

skému soužití (schválnosti, hrubé jednání,
drobná ublížení na zdraví, urážky apod.)

Naše úspěšnost v odhalování pachatelů se
v letošním roce pohybuje zhruba na 30%,
což je v rámci našeho okresu dobrý výsledek.

Vážení spoluobčané, na závěr bych Vás
chtěl požádat, abyste i nadále věnovali po-
zornost tomu, co se děje v našem krásném
městě a v případě potřeby jste se co nej-
rychleji obraceli na Policii ČR.

Bez Vaší pomoci nemůžeme být nikdy tak
úspěšní, jak bychom si všichni přáli.

Dále bych Vás touto cestou informoval,
že od 1. ledna 2009 dojde u Policie České re-
publiky k organizačním změnám, kdy
mimo jiné dochází k zániku okresního ředi-
telství policie a vznikají dva odbory pořád-
kové policie a kriminální policie přímo říze-
né Polici České republiky Krajským ředitel-
stvím Severomoravského kraje v Ostravě.
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V souvislosti s touto změnou dochází rov-
něž ke změnám služebního obvodu někte-
rých obvodních oddělení policie.

Policejní služby v obci Hukvaldy, Horní,
Dolní Sklenov a Rychaltice byly do současné
doby zabezpečovány Policii České republiky
Obvodním oddělením v Brušperku. Od 1. 1.
2009 bude výkon policejních činností ve
Vaší obci zajišťovat Policie České republiky
Obvodní oddělení policie Palkovice.

Tímto bych Vás chtěl ujistit, že organizač-
ní změnou v žádném případě nedojde ke
zhoršení bezpečnostní situace ve Vaši obci.

Npor Ivo Dlouhý, vedoucí OOP Brušperk

Policie České republiky Obvodní oddělení
Brušperk přeje všem spoluobčanům klidné
prožití vánočních svátků, do nového roku
hodně zdraví a pracovních úspěchů.

Czech Point
Czech Point je zkratka pro Český Podací

Ověřovací Informační Národní Terminál. 
Je projektem, který by měl zredukovat

přílišnou byrokracii ve vztahu  občan – ve-

řejná správa. V praxi to znamená, že na
místech označených logem Czech Point,
si občan může zažádat a na místě obdrží
výpis z katastru nemovitosti, výpis z  rejst-
říku trestů, výpis  z živnostenského a ob-
chodního rejstříku. 

Do systému Czech Point je od 1. 2. 2008
zapojen také Obecní úřad Hukvaldy.  

Marta Sobotíková

Vítání občánků
Každoročně je nám milou povinností

přivítat do svazku  obce  nové občánky se
svými rodiči, kmotry, příbuzenstvem.
Není totiž na světě nic krásnějšího a draž-
šího, než dítě v náručí matky, obklopeno
svoji rodinou. A je to právě maminka,
která dítěti předává lásku, něhu, láskyplné
slovo. Slavnostní akt, kdy p. starostka uví-
tala nové občánky do života i do svazku
obce, probíhal v obřadní síni obecního
úřadu Hukvaldy v červnu a v prosinci
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2008. U kolébky malým občánkům zazpí-
valy  děti z mateřské školy. Pro vzpomínku
na tyto slavnostní chvíle  byly maminkám
p. starostkou předány  pamětní list, hrač-
ka, květiny. Obec zajistí a předá rodičům
také fotky a DVD. 

Uvítání dětí do života i do svazku obce
Hukvaldy dne 14.června 2008.

Elbel Jan, Kroča Mikuláš, Matulová Ma-
hulena, Motalová Tereza, Daniel Passer,
Reisig Josef, Rezáková Natálie, Zahradník
David Filip, Axman Albert, Benke Josef,
Eliáš Jakub, Jašková Ema, Laník Daniel,
Rašík Robin, Sasín Ondřej, Vávrů Monika,
Větřil Richard.

Uvítání dětí do života i do svazku obce
Hukvaldy dne 13. prosince 2008.

Rozálie Bílá, Markéta Kučová, Vendulka
Válková, Eliška Šugárková, Robin Fuják,
William Burton, Jana Lednická, Zuzana
Matulová, František Mičan, Zuzana Pělu-
chová, Eliška Rašková. 

Přejeme rodičům nejen těchto 28 nově
uvítaných dětí,  ale rodičům všech dětí,

aby mohli sledovat jejich počínání  s  pý-
chou a hrdostí, ale hlavně, s láskou a ob-
rovským pochopením. 

Poděkování:
za zpracování DVD patří TV studiu Sně-

ženka Sedlnice, 742 56, Sedlnice, za velmi
vkusné fotky panu Stanislavu Fojtíkovi z
Dolního Sklenova a také dětem mateřské
školy a p. učitelkám za milé vystoupení.  

Magda Tkáčová, IC Hukvaldy
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